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Protokół nr LIV/2022 

z sesji Rady Gminy Stare Miasto 
odbytej w dniu 30 czerwca 2022 roku 

w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto 
 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
- sołtysi (lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Z-ca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Marcin Janiak – radca prawny, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu UG Stare Miasto, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Rozwoju, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Jacek Matusiak – Dyrektor Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK, 
- Ryszard Nawrocki – Radny Powiatu Konińskiego, 
- Elżbieta Perkowska – inspektor UG Stare Miasto, 
- Monika Pawłowska – inspektor UG Stare Miasto, 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto. 
   (lista obecności – załącznik nr 3 do niniejszego protokołu) 

 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram LIV sesję Rady 
Gminy Stare Miasto, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2022 r., poz. 559 ze zm.). Witam Wójta Gminy Stare Miasto  
- Pana Dariusza Puchałę, Panią Sekretarz – Luizę Kędracką, Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak. 
Witam Wysoką Radę, Witam prawnika gminy, kierowników jednostek, pracowników Urzędu Gminy, 
Sołtysów naszej gminy. Witam Radnego Powiatu – Pana Ryszarda Nawrockiego.   

 

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad LIV sesji Rady Gminy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - Porządek obrad:  
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

 
Na 15 radnych obecnych jest 15, co zostało potwierdzone podpisami na liście obecności. Rada może 
podejmować decyzje, są one prawomocne.  
 
2. Przedstawienie porządku obrad LIV sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2021”: 

a) debata, 
b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. 
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7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. i głosowanie nad absolutorium: 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r., 
c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  

za 2021 r., 
d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
f) podjęcie uchwał: 

  -  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz  
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok, 

    - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania  
            budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok. 
8. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością z siedzibą w Koninie za 2021 rok, 

• w sprawie udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie okre-
ślenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli za-
trudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

• w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr LI/333/2022 Rady Gminy Stare Miasto  
z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2023, 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie umowy darowizny od 
Powiatu Konińskiego ruchomości w postaci urządzeń oświetlenia drogowego, zlokalizo-
wanych w ciągu drogi powiatowej nr 3251P w miejscowości Żychlin wykonanych w ra-
mach inwestycji drogowej pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3251P w m. Żychlin”, 

• w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stare Miasto na rok szkol-
ny 2022/2023, 

• w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego i stawki opłat za 
umieszczenie urządzeń w pasach drogowych dróg gminnych, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022. 
9. Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświatowych. 
10. Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
11. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
13. Zakończenie obrad LIV Rady Gminy. 

 
Porządek obrad LIV Sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do przedstawionego po-

rządku obrad? Pan Wójt, udzielam Panu głosu.  
 
Pan Dariusz Puchała – Dzień dobry Państwu…Wnioskuję o dołożenie do porządku obrad dwóch 

punktów dotyczących podjęcia uchwał. Pierwsza jest to uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-2036. Druga uchwała 
w sprawie emisji obligacji komunalnych. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Jest wniosek złożony przez Pana Wójta o dołą-

czenie dwóch uchwał do porządku obrad, tj. uchwała w sprawie obligacji i druga uchwała w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto. Poprzez głosowanie Rada ma prawo do zmia-
ny porządku obrad. O tych uchwała rozmawialiśmy, były one przedstawione na komisji w dniu 28 
czerwca i tak głosujemy włączenie uchwały Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku 
zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-
2036.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała została jednogłośnie włączona do porządku 
obrad.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – I druga uchwała, tj. uchwała Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 
czerwca 2020 roku projekt uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała została decyzją Rady, dwie uchwały zostały 
włączone do porządku obrad i te uchwały proponuję, abyśmy włączyli po projekcie uchwały w spra-
wie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 w kolejności jako pierwsza uchwała w sprawie Wielo-
letniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-2033 i jako druga uchwała w sprawie 
emisji obligacji komunalnych. Proszę o dołączenie tych uchwał do porządku obrad. Uchwały zostały 
już dołączone do porządku obrad.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania porządku obrad po zmianie.   

 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad LIV sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2021”: 

c) debata, 
d) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. 

7. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. i głosowanie nad absolutorium: 
g) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
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h) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r., 

i) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy  
za 2021 r., 

j) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 

k) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
l) podjęcie uchwał: 

  -  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz  
sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok, 

    - w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania  
            budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok. 
8. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością z siedzibą w Koninie za 2021 rok, 

• w sprawie udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie okre-
ślenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli za-
trudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

• w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr LI/333/2022 Rady Gminy Stare Miasto  
z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2023, 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie umowy darowizny od 
Powiatu Konińskiego ruchomości w postaci urządzeń oświetlenia drogowego, zlokalizo-
wanych w ciągu drogi powiatowej nr 3251P w miejscowości Żychlin wykonanych w ra-
mach inwestycji drogowej pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3251P w m. Żychlin”, 

• w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stare Miasto na rok szkol-
ny 2022/2023, 

• w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego i stawki opłat za 
umieszczenie urządzeń w pasach drogowych dróg gminnych, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036, 

• w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
9. Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświatowych. 
10. Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży. 
11. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
12. Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
13. Zakończenie obrad LIV Rady Gminy. 

 

Porządek obrad LIV Sesji Rady Gminy Stare Miasto po zmianie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Protokół został Państwu wysłany razem z materiałami sesyjnymi. 
Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi do protokołu z LIII sesji Rady Gminy? Nikt nie wnosi uwag.  
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Przewodnicząca Rady Gminy  – Przystępujemy do głosowania. 
 
„za”                           –    15 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół z LIII sesji Rady Gminy został 
przyjęty jednogłośnie.  

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Informacja ta została Państwu przesłana z materiałami sesyjny-
mi. Będzie zamieszczona, jest zamieszczona na stronie gminy, dokładnie w Biuletynie Informacji  
Publicznej. Jeżeli ktoś z Państwa Radnych będzie miał pytania do przedstawionej informacji, to bar-
dzo proszę w punkcie Informacje bieżące.  
 

Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-
nym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  – Dyżury w Biurze Rady we wtorki, jak również w zakończeniu roku 
szkolnego w dniu 24 czerwca w Szkole Podstawowej w Starym Mieście i spotkanie z delegacjami gmin 
partnerskich w dniu 25 czerwca. 

 
Punkt 6 porządku obrad – Debata nad „Raportem o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2021” 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Do dzisiejszej debaty nie mamy zgłoszeń ze strony mieszkańców, 
którzy mają prawo wziąć udział w debacie. Zgodnie z ustawą przy wymogu zgłoszenia się najpóźniej 
dzień przed debatą, przed sesją i zgłoszenie musi być poparte listą 20 podpisów, które następnie są  
w Urzędzie sprawdzane. Takich zgłoszeń nie mieliśmy. Bardzo proszę Pana Wójta o przedstawienie 
Raportu Gminy Stare Miasto za rok 2021.  

Pan Dariusz Puchała uruchomił prezentację w przedmiotowej sprawie oraz przedstawił  
wszystkim obecnym na sali omawiając ją do końca swojej wypowiedzi. 

Pan Dariusz Puchała -  Witam ponownie. Dzień dobry Państwu. Postaram się w sposób bardzo 
skompresowany przedstawić wydarzenia i prace, działania, które gmina podejmowała w roku 2021. 
Kilkanaście slajdów, na których będzie wyszczególnione kilka tylko zadań, które są wyjęte z bardzo 
obszernego dokumentu, który właśnie … raport o stanie gminy. Tutaj na tym slajdzie mamy podstawę 
prawną, dlaczego przygotowujemy taki dokument. Myślę, że tutaj nie będę tego przedstawiał. Każdy 
może sobie ze strony internetowej, z BIP-u Gminy Stare Miasto tutaj w zakładce „Raport o stanie 
Gminy” pobrać każdy raport, który był publikowany, przygotowywany również ten dzisiejszy. Drodzy 
Państwo, raport jest to taki dokument, który jest pełnym wachlarzem działań, jakie gmina podejmo-
wała w różnych kategoriach, można powiedzieć od informacji takich ogólnych przez wszystkie finan-
sowe zobowiązania, ochronę środowiska, gospodarkę, ład przestrzenny kończąc na realizacji uchwał. 
Postaram się w kilkunastu słowach przedstawić to, co robiliśmy w roku 2021, a wręcz nawet odświe-
żyć troszeczkę. Zaczynam od tego, od czego zawsze zaczynam, czyli od ilości osób. Jesteśmy gminą, 
która, jedną z trzech tak, jak Państwo ostatnio czytali nawet na stronach internetowych, w których 
jest dodatnia migracja, czyli my mamy można powiedzieć co roku przyrost osób zamieszkujących czy 
trwale zameldowanych czy nowomeldujących się na terenie gminy. Również rok 2021 był takim ro-
kiem, spowodowane to jest tym, że myślę dobrze się tu mieszka, że jest tutaj znacząca liczba zakła-
dów pracy, że jest dobra komunikacja oraz dobre położenie geograficzne i oczywiście to sprzyja te-
mu, że też jesteśmy przy ośrodku miejskim typu Konin, gdzie te osoby wybierają tą lokalizację, jako 
jedną załóżmy z trzech. Najważniejsze rzeczy typu rok 2021 dochody. Dochody w roku 2021 wynosiły 
84.092.305,81 zł. i w przeliczeniu na mieszkańca, ten dochód wzrósł. W roku 2020 mieliśmy 
71.000.000,00 zł, czyli proszę zobaczyć jaka jest znacząca poprawa. Biorąc pod uwagę dochód w prze-
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liczeniu na jednego mieszkańca również się zwiększył. W roku 202 było 5.800,00 zł, a dzisiaj 7.000,00 
zł. tak, jak na slajdzie, a w roku 2021 mamy 6.782,00 zł. Kolejna sprawa, jak dochody to i wydatki. 
Wydatki również w gminie były wyższe, rok 2020 było to 71.000.000,00 zł w roku 2021 było to 
76.000.000,00 zł. Już nie będę czytał szczegółowo cyfr, czyli tzw. wydatki roczne w przeliczeniu na 
mieszkańca gminy również wzrosły w stosunku do poprzednich. Kolejna sprawa, wydatki na przed-
sięwzięcia inwestycyjne, czyli cała kwota planowana na wydatki dotyczące różnych inwestycji. Zo-
baczcie Państwo na przekroju roku 2015-2021 jak to wygląda. Udało nam się akurat w 2021 kwotę 
przygotować, która była wydana na zadania inwestycyjne, tj. kwota 8.375.000,00 zł, a po zmianach, 
które było przeprowadzone mieliśmy kwotę 9.458.000,00 zł. Niestety nie wszystkie inwestycje były 
zakończone w roku 2021, dlatego tutaj jest można powiedzieć, że zostało nam trochę pieniędzy, któ-
re były przesunięte na zakończenie inwestycji na rok 2022, ale cieszyć się trzeba Drodzy Państwo  
z tego, że jednak są te pieniądze i możemy te inwestycje kontynuować. Kolejna, ważna sprawa to są 
zobowiązania, czyli można powiedzieć takie tematy kredytowe. Proszę zobaczyć, zadłużenie gminy 
tutaj akurat ma tendencję spadkową. Rok 2021 było to 19.667.000,00 zł, co stanowi 23%, 23,4% pra-
wie dochodów. Poziom zadłużenia w roku 2020 to 21.167.000,00 zł czyli 29%. Można powiedzieć  
z matematycznego punktu widzenia, że nasze zadłużenie spada. Kolejna sprawa, wiele samorządów 
mówiło o swoich też raportach, o tzw. nadwyżce budżetowej. No, jesteśmy też przykładem tej nad-
wyżki, budżet roku 2021 zamknął się nadwyżką w kwocie prawie 8.000.000,00 zł przy planowanym 
deficycie 1.531.000,00 zł, ale Drodzy Państwo, to są też środki, które wpływały do nas z zewnątrz  
i nie raz nie byliśmy w stanie ich wydać, albo te prace były niezakończone, dlatego te pieniądze prze-
chodziły na kolejny rok. Powiem troszeczkę o pracy Urzędu, bo rok 2021 był pod … można powiedzieć 
maseczki i covida. Ograniczenia, restrykcje, to co się działo spowodowało, że jednak ten można po-
wiedzieć utrudniony trochę dostęp do urzędu był, ale my, że tak powiem nie zwalnialiśmy tempa. 
Proszę zobaczyć, w samym roku 2021 było wydanych 14 400 pism prawie, z czego łącznie około tam 
10 lub prawie 11 000 decyzji, czyli to świadczy o tym, że te prace cały czas trwały, że coraz więcej 
wpływało do nas dokumentów, bo można powiedzieć, że z roku na rok mamy ich więcej. No dzięki 
temu nasza gmina funkcjonuje w taki sposób nie w inny. To, co nas bardzo cieszy Drodzy Państwo, to 
jest temat tzw. edukacji osób, żeby korzystały z tzw. informatyki typowo stosowanej, czyli tak, jak 
otworzyliśmy kilka lat temu punkt potwierdzenia profilu zaufanego, czyli żeby osoby, które chciały 
używać już tzw. pełnej elektroniki, żeby nie musiały jeździć np. do Konina i potwierdzać w Urzędzie 
Skarbowym albo w Urzędzie Pracy swojego profilu. Jest to na miejscu, z poprzedniego roku wzbogaci-
liśmy jeszcze o 2 platformy, czyli obecności.pl, które są w przedszkolach. To jest system do rozliczania 
opłat dzieci, które chodzą do przedszkoli i system e-kurenda, czyli system do powiadamiania poszcze-
gólnych miejscowości o wydarzeniach na terenie. Kolejna sprawa, to na czym można powiedzieć zbu-
dowaliśmy, to co gmina reprezentuje dzisiaj, czyli planowanie przestrzenne. Zobaczcie Państwo  
w jakich kategoriach, w jakiś ilościach gmina wydaje decyzje o warunkach zabudowy, planach miej-
scowych, bo to właśnie świadczy o rozwoju, że czym więcej dokumentów się wydaje, więcej obrotu, 
tym bardziej gmina jest postrzegana jako rozwijająca się. Zawsze to wymaga dużego zaangażowania  
i urzędników samorządowych i oczywiście tutaj Rady i wszystkich, aby spełnić wymaganiom można 
powiedzieć rynku. Kolejna sprawa ważna, bo gospodarka odpadami komunalnymi jest zawsze można 
powiedzieć dość dużym obciążeniem dla samorządów i Drodzy Państwo, w 2021 mieliśmy stawki 
16,00 zł za segregowane, 64,00 zł za niesegregowane i oczywiście dodatkowo były wolnienia w wyso-
kości 2,50 zł od osoby. Ten temat jest bardzo obszerny, zapraszam do lektury raportu, który wskaże 
ile, w jakich frakcjach, jak dużo odpadów było odbieranych od mieszkańców, a tu taki slajd, który 
pokazuje w jakiej formie, jak wygląda ta proporcja. Miło tutaj mi powiedzieć, że Drodzy Państwo, 
powoli aczkolwiek uczymy się, że zwiększa nam się ilość odpadów segregowanych. Może na razie 
jeszcze nie jest można powiedzieć pół na pół, ale poprzedni rok był troszkę gorszy. Idziemy jednak  
w stronę, żeby segregacja była wyższa. Kolejna sprawa, ochrona środowiska. Chciałem tu o tym po-
wiedzieć, bo Drodzy Państwo, ochrona środowiska to nie tylko odpady, to są też tematy nasadzeń, 
utrzymania, decyzji środowiskowych. Jest ich bardzo dużo, tutaj zajmujemy się „czystym powie-
trzem”, czyli tymi dotacjami, które są na dofinansowania związane z termomodernizacją czy wymianą 
źródła ciepła, 82 wnioski były tutaj przygotowane przez pracowników urzędu, aby mogły być dalej 
przesłane do akceptacji. Wiele różnych projektów jest podejmowanych przez ochronę środowiska  
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i tutaj faktycznie zakres się zwiększył, aczkolwiek Drodzy Państwo, też chciałbym powiedzieć o tym, 
że wiele też będziemy mieli z tego tytułu do zrobienia. Tematy dróg, tj. zawsze temat rzeka, czyli tu 
jest slajd, na którym pokazuje jakie drogi mamy, bo może nie wszyscy pamiętają, a z drugiej strony 
mamy łącznie około 250 km dróg na swoim terenie, terenie gminy. Drodzy Państwo, to są dość duże 
wyzwania, dlaczego? Dlatego, że budując kanalizacje niestety troszeczkę musimy co niektóre inwe-
stycje wstrzymać, żeby nie nakładały się na siebie, nie niszczyły jedna praca drugiej. Ja tu wpisałem 
kilkanaście różnych inwestycji, które były realizowane w poszczególnych miejscowościach, nie będę 
ich czytał, można to później przejrzeć dodatkowo, szczegółowo z raportu. Tu chciałbym powiedzieć 
też o tym, że wiele z tych inwestycji wykonywał nas Zakład Gospodarki Komunalnej. W roku 2021 
myślę, że wzbogacił się o kilka maszyn, które też jakby mówiąc ułatwiają nam tą prace. Takim naj-
większym można powiedzieć z tych wydarzeń była ta budowa ścieżki pieszo-rowerowej, czyli z tzw. 
KOSI, czyli zintegrowanego systemu komunikacji publicznej powstała ścieżka pieszo-rowerowa  
w miejscowości Janowice, którą w tym roku będziemy kończyć. Kolejna sprawa, dróg tych poprawy 
bezpieczeństwa, dotyczy również oświetleni. Budujemy ich bardzo dużo. Chcemy, żeby mieszkańcy 
czuli się bezpiecznie, żeby te miejsca takie newralgiczne, skrzyżowania były oświetlone. Tych doku-
mentacji powstaje bardzo dużo, można powiedzieć, że to też generuje Drodzy Państwo, później tzw. 
koszty bieżące, bo jednak te oprawy staramy się jak najwięcej wymienić z tych starych rtęciowych czy 
jeszcze innych na ledowe. W jakiejś formie oczywiście pomagają nam ten budżet troszkę podrepero-
wać. Tamten rok 2021, to łącznie było około 143 sztuk samych punktów świetlnych plus oczywiście 
dodatkowo tam, gdzie nie ma możliwości dociągnięcia przewodów są lampy solarne, tak to wygląda. 
Kilkanaście kolejnych działań, które pozwoli, że tak powiem w roku obecnym są realizowane … cały 
czas poprawić tą infrastrukturę. Kolejna sprawa, bym tu nie mógł tego pominąć, bo chciałem powie-
dzieć o programie „Sowa”, czyli o programie Spółki Oświetlenie uliczne i drogowe Spółka Z o.o. z Kali-
sza. Tutaj Drodzy Państwo, udało nam się zaistnieć w tym projekcie, a co skończyło się tym, że wy-
mieniono na terenie wiele punktów świetlnych, wiele słupów łącznie na kwotę prawie pół miliona 
złotych, czyli mamy nowoczesne, nowe oświetlenie nie ponosząc kosztów. Kolejna sprawa, system 
wodnokanalizacyjny. Drodzy Państwo, w 2021 roku skończyliśmy projekt KOSI, czyli budowano w 11 
miejscowościach kanalizacje, czyli sieci kanalizacyjne i tutaj kilka szczegółowych danych, aby Państwo 
zobaczyli, bo co roku to się zmienia. Coraz więcej osób się przyłącza do kanalizacji, nie ma co ukry-
wać. My też wystąpiliśmy z takim pismem, z taką ulotką do mieszkańców, że jednak jest to uzasad-
nione ekonomicznie. Ja tutaj proszę bardzo o to mieszkańców, aby spojrzeli na to przychylnym okiem 
i naprawdę zaczęli się podłączać, a dlaczego? Uczestnictwo w projektach wiąże ze sobą też tzw. 
wskaźniki, czyli ilość osób przyłączonych i my musimy się z tego wywiązać. Niewywiązanie się Drodzy 
Państwo, grozi tym, że będą musiały być środki zwrócone, dlatego prośba taka jest, aby przyłączać 
się. Ja tu będę prosił, będę pomagał jak będą problemy oczywiście proszę do nas zgłaszać. Procedura 
jest bardzo prosta. Jeżeli kanalizacji, to także i woda. Mamy drodzy Państwo dwa ujęcia w 2021 roku, 
już w tym roku buduje się następne, która będzie skończone. Myślę, że do końca roku, które poprawi 
te problemy z wodą, które są w takich odleglejszych miejscowościach i Drodzy Państwo, co mogę 
powiedzieć, łącznie te ujęcia wody, tj. około tam 160m3 na dobę. No suw stacja będzie miała wydaj-
ność 1500 m3 na dobę, czyli myślę, że znacząco zwiększymy ilości wody w gminie, a druga sprawa też 
w zamyśle jest, dostaliśmy pieniądze na to z Polskiego Ładu, aby budować kolejny suw w miejscowo-
ści Stare Miasto, ul. Rumińska. O szczegółach nie będę mówił, bo to jest rok obecny, to co tutaj 
przedstawione jest rok 2021. To jest właśnie slajd z KOSI, czyli z tego ostatniego projektu, który był 
zakończony. Proszę zobaczyć, 11 miejscowości, 11 różnych sieci kanalizacyjnych z przepompowniami 
ścieków. Dodam tylko, że jeszcze w tym roku udało nam się dwie duże przepompownie przebudo-
wać, czyli tutaj w Starym Mieście, ul. Rychwalska i Modła, ul. Bursztynowa … i w tym momencie Dro-
dzy Państwo, historia zatoczyła koło, bo też dostaliśmy oczywiście pieniądze z Polskiego Ładu na to, 
aby przebudować naszą oczyszczalnię ścieków, która będzie też miała zwiększone możliwości odbio-
ru. Tu jest wszystko, system naczyń powiązanych. Nie da się pominąć punktów, które są jakby ważna 
na mapie, dlatego tu chciałbym prosić tak, jak mówiłem przyłączajmy się, bo to jest nasz obowiązek. 
Druga sprawa, temat gazu, temat światłowodów. Ja wiele razy mówię osobom, że z roku na rok bu-
duje się troszeczkę mniej i światłowodów i tematów dotyczących przyłączy gazowych, bo no tutaj 
akurat PSG … ja nie chcę ich tutaj … ale o jakieś problemy … były z możliwością przyłączy, było to 
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wstrzymane. Co do światłowodów, cały czas walczymy o to, żeby ich było jak najwięcej, bo no wymu-
sza to niestety … Kolejna sprawa, Drodzy Państwo, co roku zwiększamy środki na tzw. transport pu-
bliczny. W starym roku 2021 mieliśmy łączna kwota dofinansowania to było około 1.080.000,00 zł do 
przewozów MZK i PKS-u i dodatkowo jeszcze gmina uczestniczyła w projekcie i pozyskała z funduszu 
Rozwoju Przewozów Autobusowych kwotę 325.000,00 zł, a w 2020 roku było tylko 130.000,00 zł. 
Zobaczcie Państwo, że jest coraz więcej. No niestety podyktowane to jest to różnymi względami od 
cen paliwa kończąc na cenie usług. Cały czas, bo ja chciałbym tu wyjaśnić jedną rzecz. My cały czas 
bierzemy pod uwagę to, co do nas piszą mieszkańcy o zasadności kursów, o ilości kursów, o zmianie 
godzin itd. tylko trzeba Drodzy Państwo pamiętać, że my korzystamy z usług przedsiębiorstw, które są 
w Koninie, dlatego te uzgodnienia nieraz trwają dość długo, proszę się tu nie denerwować, że niektó-
re zmiany dzieją się np. po pół roku. Kolejna sprawa, porządek publiczny. Gmina w tym całym wachla-
rzu tych wszystkich zmian, które się dzieją wspomaga i OSP i szpitale i policję, bo widzicie Państwo na 
zdjęciu to jest radiowóz, który przekazaliśmy łącznie z Gminą Krzymów środki na zakup tego radiowo-
zu. Oczywiście to wszystko służy poprawie bezpieczeństwa i niestety tu jest sytuacja taka, że wszyst-
kie organizacje muszą współpracować z uwagi na to, że tych wydarzeń jest coraz więcej. Nawet przy-
pomnę tylko o uczestnictwie np. drużyn OSP czy jednostek w temacie Covida, czyli przy tej pomocy 
czy rozwożenia czy szczepionkach, bo tutaj też oczywiście trzeba wspomnieć o Kołach Gospodyń, 
które bardzo aktywnie uczestniczyły w programie szczepień. Zakresu bezpieczeństwa i porządku jest 
bardzo dużo, bo nie chce tutaj opowiadać o tym, bo bym mógł tutaj bardzo długo, ale na tym zakoń-
czę. Kolejna sprawa, oświata i wychowanie. Drodzy Państwo, oświata to jest tak bardzo duży obszar, 
który dotyczy wszystkich można powiedzieć elementów zaczynając od sieci placówek, a kończąc na 
remontach szkół, przedszkoli. Udało nam się w roku 2020 roku zrobić wiele rzeczy. Tutaj jest zadowo-
lony i uważam, że na bardzo wysokim poziomie jest nauczanie w Gminie Stare Miasto, tutaj dziękuję 
z góry całemu gronu pedagogicznemu i nauczycielom, dyrektorom za dobrze wykonaną prace. Druga 
sprawa, udało nam się tutaj wyremontować np. Przedszkole w Modle Królewskiej i Przedszkole  
w Ruminie, czyli dostosować do takich warunków, aby godnie te dzieci tam mogły przebywać i oczy-
wiście wiadomo, że zawsze szkoły też uczestniczą w różnego rodzaju programach, tutaj akurat było 
ich 12. My też nagradzamy np. osoby, które są w różnej formie, projektach czy tam nagrodach spor-
towych. Tego jest bardzo dużo. Kolejna sprawa, oczywiście szkoły można powiedzieć przy gminie, ale 
jednak troszeczkę oddzielnie, ale z drugiej strony każdy realizuje te programy wspólnie. W niektórych 
uczestniczymy razem ze szkołami, nieraz oddzielnie, ale oczywiście zawsze Urząd Gminy, Biblioteka  
i Gminny Ośrodek Pomocy to jest ten trzon tych wszystkich zadań, które są wykonywane w poszcze-
gólnych etapach i one są związane z zadaniami jakimi gmina wykonuje. Jest ich bardzo dużo, w rapor-
cie są wyszczegółowione. Jak ktoś będzie zainteresowany, bardzo proszę zajrzeć. Kolejna sprawa, 
organizacje pozarządowe. No źle by było, jakbym o nich nie spojrzał. Wszelkiego rodzaju stowarzy-
szenia, kluby piłkarskie, sportowe. My też bardzo dużą tutaj uwagę przywiązujemy do rozwoju i spor-
towego i kulturalnego, dlatego wspieramy. Kwota z roku na rok jest większa. W poprzednim, w roku 
2020 było 176.000,00 zł. Myślę, że to jest jakiś znaczący ruch w tym kierunku, aby jednak upo-
wszechniać rozwój i z drugiej strony oczywiście też wspieramy tematy zabytków, dotacje dla poszcze-
gólnych parafii na utrzymanie zabytków w odpowiedniej formie. Nie wspomniałbym tutaj o GOPS-ie, 
to bym może zgrzeszył. Jest bardzo dużo zadań, które GOPS wykonuje, one się zmieniają diametral-
nie. Drodzy Państwo, sami Państwo widzicie, że dużo rzeczy ewoluuje w naszym kraju, nieraz mie-
rzymy się z takimi tematami jak wichury albo inne zdarzenia, nieraz z czymś innym i trzeba jednak 
osobom pomóc. Biorąc pod uwagę, że ten cały system, ten czas ograniczeń covidowskich spowodo-
wał, że jednak nastąpiły różnego rodzaju zmiany społeczne. Ja nie będę tu ich wyszczegółowiał, ale 
bardzo dużo spraw właśnie trafiło do Gminnego Ośrodka i zobaczcie Państwo z jak dużą ilością róż-
nych organizacji współpracuje Gminny Ośrodek Pomocy w Starym Mieście. Tutaj również dziękuję 
Pani kierownik i całemu gronu pracowników, że dbają o tą część jednak osób, którym się należy ta 
pomoc. Drodzy Państwo, skupie się jeszcze na kilku tematach. Jednym z nich właśnie jest promocja 
gminy. My tu pracujemy można powiedzieć na … etapach. Ta promocja gminy to taka kulturalno-
sportowa, czyli mówimy co się stało, gdzie, jak. Tutaj wyrazem tych wszystkich spraw jest nasz kwar-
talnik wiadomości staromiejskich, gdzie opisujemy wszystkie wydarzenia, choć chociaż wybrane, bo 
wszystkich się nie da, bo byśmy musieli po prostu encyklopedię tworzyć i tam mówimy o tym, co się 
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wydarzyło, żeby co roku mieć taki ślad co się wydarzyło, co się zmieniło, że gmina się rozwija. Promo-
cja gospodarcza. Tak, jak mówiłem na Komisjach, mogę mówić bardzo dużo Drodzy Państwo, wyko-
nujemy przez kilka lat ostatnich bardzo dużo działań, które jednak stawiają Gminę Stare Miasto  
w gronie tych gmin, których atrakcyjność inwestycyjna jest bardzo wysoka. Pracujemy z największymi 
firmami i deweloperskimi i innymi z Polski i świata i tutaj mogę powiedzieć to otwarcie, że jesteśmy 
tu w regionie takim liderem takiego rozwoju. Przykładem jest ten park, który powstał w 2021 roku, 
pojawiły się pierwsze informacje, że on będzie utworzony, tj. powierzchnia 137 ha. Oczywiście tam 
wojny na Ukrainie trochę wstrzymał niektóre działania, ale nie jest tak Drodzy Państwo, że nic się nie 
robi, nic się nie buduje. Ten teren akurat obecnie trwają prace, które były zaczęte 2021 roku, a są 
kontynuowane, czyli decyzji środowiskowych, pozwoleń na budowę, różnego rodzaju uzgodnień. 
Dodam tylko, że porozumienia, które podpisaliśmy były na rozwój tych dwóch węzłów plus do tego 
węzła w Janowicach. To jest tylko przykład jednego z terenów, bo tak samo teren w Janowicach, tak 
samo teren w Modle Królewskiej, tak samo teren w Barczygłowie, Modle Królewskiej druga część 
rozwija się. Drodzy Państwo, naprawdę udało się stworzyć coś, co w dłużej mierze pozwoli na to, żeby 
słupki, które mamy z dochodami własnymi może kiedyś wystrzeliły w górę, ale na to potrzeba czasu  
i pracy nas wszystkich, dlatego tutaj jest jeszcze dużo do zrobienia, ale i tak już jesteśmy daleko zaa-
wansowani. Można powiedzieć, że jesteśmy w gronie gmin, które mają najlepszą ofertę w Polsce  
i oczywiście Drodzy Państwo, podsumowaniem raportu jest praca Rady. Zobaczcie Państwo, w 2021 
roku odbyło się 15 sesji, w tym 4 nadzwyczajne i podjęto 92 uchwały. Można powiedzieć, że tu taki 
dość pracowity rok, bo nie można powiedzieć o tym, że każde działanie jest zawsze związane z Radą, 
czyli za zgodą, z planami. Same np. uchwały o planowaniu przestrzennym, których było około 22 tylko 
do roku 2021. 2022 również obfituje w te zmiany, bo oczywiście zmieniamy studium, zmieniamy pla-
ny, ale to wszystko Drodzy Państwo, żeby żyło się w Gminie Stare Miasto lepiej, żeby był lepszy do-
stęp do infrastruktury drogowej, energetycznej, wodociągowej, kanalizacyjnej i to jest, to sprawia, że 
ta współpraca tutaj Rady Gminy, pracowników, wszystkich pracowników gminy, kierownictwa do-
prowadziła do tego, że jesteśmy postrzegani jako kolokwialnie mówiąc gmina, która rozwinęła się 
bardziej niż inne. Myślę, że tutaj tak, jak powiedziałem na początku, jesteśmy dużo wyżej niż niektó-
rzy spośród naszych sąsiednich gmin, ale każdy ma atuty. Myślę, że naszym atutem jest tutaj rozwój 
gospodarczy, bo mamy tereny przygotowane, gotowe i w tym kierunku będziemy się rozwijać, bo 
myślę, że z tego nadejdzie dzień, w którym będą i podatki, miejsca pracy. Po co to robimy? Gmina to 
robi po to, aby było tu lepiej, żeby mieszkańcom żyło się lepiej i bezpieczniej, żeby mieli dostęp do 
wszelkich usług. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Wójtowi. 

Raport o stanie Gminy Stare Miasto za rok 2021 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

a) debata     

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram debatę nad przedstawionym raportem. Proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Pan Radny Lewandowski, udzielam Panu głosu.  

Pan Waldemar Lewandowski – Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowna Rado. Debata  
o stanie gminy w zasadzie nie może odbyć się w oderwaniu od debaty na temat realizacji budżetu 
roku poprzedniego, bo to się nierozerwalnie wiąże. Może zacznę najpierw od … stanu gminy i tutaj, 
jak Pan Wójt powiedział, najważniejsza sprawa, która w gminie się wydarzyła w ostatnim czasie, która 
będzie decydowała o rozwoju gminy moim zdaniem są dwie rzeczy i to na plus. Rozwiążemy chyba do 
końca tej kadencji kwestie związane z niedoborami wody poprzez stacje budowaną w Żdżarach  
i prawdopodobnie w przyszłym roku zakończona zostanie też budowa stacji uzdatniania wody tu  
w Starym Mieście i ten problem zaopatrzenia w wodę jest bardzo istotny spowoduje, że nie będzie 
ograniczeń w rozwoju gminy, to samo dotyczy tego, że środki, które zostały pozyskane z Polskiego 
Ładu na rozwój oczyszczalni to jest kolejny element, bo tak naprawdę, to bez wody i bez gospodarki 
ściekami praktycznie dalszy rozwój gminy byłby niemożliwy. Odnosząc się do słów odnośnie tych 
inwestycji one są bardzo ważne, ale sytuacja jest zmienna i to pokazuje, że najbardziej stabilnym źró-
dłem dochodów dla gminy są mieszkańcy. My tutaj zapewniając mieszkańcom godne warunki, za-
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pewniamy stabilne wpływy do budżetu i pewny rozwój. Oczywiście rozwój przemysłu w przyszłości 
pewnie będzie miał decydujący wpływ na finanse czy znaczący wpływ na finanse gminy, jednak póki 
co, jeżeli patrzymy na przychody własne, to najlepszymi inwestorami, najbardziej zasilają budżet 
gminy mieszkańcy, podatków PIT. Mali przedsiębiorcy, którzy tu mają zarejestrowaną działalność jak 
również mieszkańcy z tytułu posiadanych nieruchomości, także to jest bardzo ważny element i myślę, 
że sami nie bylibyśmy w stanie tego udźwignąć. Natomiast też trzeba powiedzieć o tym, co jest nie do 
końca jeszcze załatwione. To w debacie tutaj o stanie gminy za chwilę będziemy głosować wotum 
zaufania dla Pana Wójta. Dla mnie to jest trochę śmieszne, ponieważ to jest również wotum zaufania 
dla Rady. Ja wielokrotnie powtarzam, że Wójt może tyle zrobić, na ile Rada pozwoli w ramach uchwa-
ły budżetowej, którą przyjmuje. No więc, żeby Radni, którzy głosowali zawsze „za” byli „przeciw”, że 
tak powiem teraz chociażby udzieleniem wotum nieufności albo wstrzymali się dla Pana Wójta, po-
nieważ byłoby to wotum nieufności wobec samych siebie. Ja chciałem zwrócić uwagę na parę rzeczy, 
bo, które tutaj zostały podane w formie statystki jak w tym dowcipie można powiedzieć, że albo jed-
no koło jest popsute albo 3 dobre. Tak się samo ma zestawienie statystyczne, bo mogą mieszkańcy 
mieć taki odbiór, że w zasadzie stać nas na wszystko, niestety tak nie jest. Pierwsza rzecz, do której 
się chciałem odnieść to zadłużenie gminy. Ono faktycznie minimalnie spadło w ubiegłym roku, ale to 
było spowodowane tym, że nie realizowaliśmy pewnych inwestycji, w związku z tym przesunęliśmy 
środki na ten rok i w tym roku będziemy musieli zadłużenie w sposób znaczący powiększyć, jeżeli 
będziemy chcieli te inwestycje zrobić. To nie jest tak, że one nie będą miały wpływu na stan finansów 
gminy, ponieważ niezależnie od Rady, od Wójta stopy procentowe radykalnie rosną i w przyszłym 
roku, a już i w tym odczujemy znaczący sposób, że to zadłużenie, które mamy i obsługa jego wzrośnie 
bardzo istotnie, bo mieliśmy stopy praktycznie zerowe, a teraz już mamy gdzieś tam około 6-8%, a co 
dalej będzie, trudno powiedzieć, więc to jest istotne zagrożenie dla przyszłorocznego budżetu ale 
również dla tegorocznego budżetu, także gdybyśmy to zadłużenie około niecałe 20.000.000,00 zł 
odnieśli do nie do wielkości całego budżetu, ale do dochodów własnych, no to te słupki nie byłyby 
takie korzystne, ponieważ w tym budżecie mamy dużo środków, które mają przeznaczone są kierun-
kowo i chociażby subwencja oświatowa inne, że tak powiem subwencje i dotacje, które mamy one 
nie mogą być na nic innego skierowane i tak, jak popatrzymy, to my tak naprawdę zarządzamy bardzo 
niewielką częścią budżetu, bo pozostałe pieniądze w zasadzie w momencie, kiedy do gminy trafiają, 
to one mają swoje konkretne przeznaczenie. Także musimy pamiętać, że w ciągu najbliższych lat, 
dopóki stopy procentowe nie zejdą, to jednak to obciążenie, które mamy kredytowe będzie miało 
istotny wpływ na nasze finanse. Mówiliśmy tu o wielu sukcesach, to teraz trzeba powiedzieć też  
o pewnych rzeczach, które są niepokojące. Niepokojąca rzecz to jest stale utrzymujący się, wysoki 
poziom wydatków bieżących i w ubiegłorocznym budżecie to było widać, na co zwracała uwagę też 
Komisja Rewizyjna i w tegorocznym budżecie jest podobnie. My praktycznie, jeżeli chodzi o inwesty-
cje, nasz wkład tutaj w inwestycje własne jest zrealizowany z kredytów. My w całości prawie środki 
budżetu te, które bieżące przejadamy, to jest bardzo niepokojąca tendencja, ponieważ zaciągając 
kredyty na działania inwestycyjne doprowadzamy do sytuacji, gdzie odsetki do tych kredytów znowu, 
że tak powiem wchodzą nam do wydatków bieżących i za moment, że tak powiem może nam braknąć 
na wydatki bieżące, które nie mogą być finansowane z kredytów, więc tutaj jest apel do Pana Wójta, 
do Rady, pracowników jednostek, które są finansowane z budżetu gminy, żeby mieć to na uwadze, 
ponieważ wydatki bieżące muszą być w znaczącym stopniu w najbliższych latach ograniczane, a ja 
osobiście nie widzę systemowych działań, które by do tego zmierzały. Jak się przeanalizuje stałe wy-
datki bieżące, to najistotniejszą pozycją są wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń wszystkich 
pracowników, które pobierają tak szeroko mówiąc świadczenia z budżetu gminy. Komisja Rewizyjna 
w roku ubiegłym przeprowadziła w ramach kontroli analizę jak kształtowało się zatrudnienie, jak na-
stępował wzrost zatrudnienia od 2015 roku jak się nie mylę, jeszcze rok przed naszą kadencją i sys-
tematycznie wzrost. Biorąc pod uwagę, jak rosną chociażby najniższe krajowe ale i pochodne od tych 
zobowiązań jest to znacząca pozycja w budżecie i ta tendencja powinna być odwrócona. Oczywiście 
tutaj Pan Wójt przeprowadził nam, przedstawił nam zakres, że gmina coraz więcej ma zadań, gmina, 
placówki itd. ale myślę, że trzeba do tego podejść bardzo poważnie i zacząć zastanawiać się jak ten 
trend odwrócić. Chciałby, żeby tu ktoś mnie źle nie zrozumiał, żeby nie padło znowu stwierdzenie, że 
jestem za tym, żeby w sposób gwałtowny dokonywać zwolnień kogokolwiek, to nie tak. Należy się 
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zastanawiać raczej na tym, jak przesuwać pracowników w poszczególnych jednostkach w momencie, 
kiedy ktoś w naturalny sposób odchodzi, bo nie będziemy w stanie tego udźwignąć w inny sposób. Ja 
obserwuje chociażby taką sytuację, która następuje teraz w tym czasie. Odchodzi nam zadanie pt. 
500+, przejmuje ZUS… bacznie obserwował jak … to chociażby na zatrudnienie nas w jednostce, która 
zajmowała się tym. No niestety, jak odchodzą pewne zagadnienia, to trzeba dokonać analizy. Nie stać 
nas na to, żeby utrzymywać tak wysokie zatrudnienie. Patologiczne wręcz sytuacje moim zdaniem 
miały miejsce w niektórych szkołach, gdzie w czasie gdzie zmniejszyła nam się liczba uczniów o jeden 
rocznik, ponieważ nastąpiła reforma, to w niektórych szkołach wzrosło zatrudnienie. Też mam wra-
żenie, że tutaj był brak czujności. Widzę, że pewne nadzór nad tym zagadnieniem się poprawił, ale to 
też generuje określone koszty, musimy na to zwracać uwagę. Kolejna sprawa, do której ja mam tutaj 
pretensję przede wszystkim do Pana Wójta to kolejny rok, w którym nie możemy się doczekać jakie-
goś takiego systemowego, pełnego … pomysłu na to jak w najbliższych latach ma wyglądać system 
oświaty w gminie. Ja wiem, że nie wszystko zależy od nas, ale obserwuje pewne rzeczy, które się dzie-
ją i tak naprawdę mam wrażenie, że często z piątku na sobotę jest nowy pomysł na to, jak ma wyglą-
dać sieć szkół, przedszkoli w naszej gminie. Niestety musimy usiąść i znowu długofalowo popracować 
nad tym, jak to rzeczywiście ma wyglądać w sposób docelowy. Ostatnia dyskusja na Komisjach poka-
zała, że znowu wracamy do starych pomysłów, później się z nich wycofujemy i tak naprawdę nie 
wiemy na czym stoimy, mieszkańcy też nie wiedzą na czym stoją, więc to są rzeczy, które musimy 
zrobić. Jeżeli uda nam się rozwiązać problemy związane istotne, o czym na początku mówiłem z wo-
dą, ze ściekami, to kwestia właściwego funkcjonowania placówek oświatowych będzie najważniejsza, 
bo braki są duże i szkoły, które funkcjonują nie mają takiego zaplecza jak w XXI wieku powinny mieć 
szkoły i nie w wciągu dwóch, trzech lat, ale musimy planować pewne inwestycje, które doprowadzą 
do tego, że np. Szkoła w Żychlinie będzie miała porządną, z prawdziwego zdarzenia salę gimnastyczną 
nie halę sportową, salę gimnastyczną to jest takie priorytetowe moim zdaniem zadanie. Pozostałe 
zadania pomniejsze jesteśmy w stanie na bieżąco realizować. Przez kilka kolejnych lat byłem posą-
dzany o czarnowidztwo, słyszałem tutaj hasła pt. będziemy mieli nowych inwestorów, będą pienią-
dze. Ja uważam, że powinniśmy pieniądze liczyć te, które mamy realnie, a nie te, które będziemy 
mieli i trzeba zacząć oszczędzać wtedy, kiedy pieniądze są, bo jak je już wydamy, to nie będzie. Także 
tutaj to są moje uwagi, że tak powiem do nie do Pana Wójta, żeby była jasność, ale również do Rady, 
bo często się spieraliśmy na różnych tematach i tak naprawdę Wójt ma prawo zgłaszać różne pomy-
sły, a my je recenzujemy. To my w dużej mierze ponosimy za nią odpowiedzialność. To wotum zaufa-
nia, ta zielona, czerwona bądź żółta kartka, to jest również dla nas, to jest ocena naszej pracy na ile, 
że tak powiem wspieraliśmy tutaj Wójta, Rade. Na ile, że tak powiem przygotowywaliśmy się do dys-
kusji merytorycznie, czy analizowaliśmy materiały sesyjne czy tylko przechodziliśmy koło nich obojęt-
nie. Ja powiem tak, generalnie pozytywnie oceniam prace Pana Wójta w roku ubiegłym, natomiast są 
te elementy, o których wspomniałem co do których, które budzą mój niepokój. Taką, że tak powiem 
jeszcze jednym elementem, o którym chciałem wspomnieć, tj. kwestia wpadki związanej z realizacją 
ważnej dla gminy inwestycji pt. fotowoltaika na obiektach użyteczności publicznej to też się … w lipcu 
zdaje się ubiegłego roku dostaliśmy środki na to zadanie, co miesiąc, co sesję przypominałem, że czas 
nas goni. Na koniec okazało się, że nie wyrobiliśmy się. Ten projekt jeszcze nie jest zrealizowany. Tak 
naprawdę na tym, że jest takie przesunięcie w czasie gmina ponosi wymierne straty. Te elementy,  
o których wspomniałem powodują to, że ja w głosowaniu nad wotum zaufania dla Pana Wójta 
wstrzymam się od głosu, ponieważ uważam, że dużo pracy, natomiast jest parę elementów, nad któ-
rymi moim zdaniem jeszcze trzeba popracować. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Radnemu. Nie ma dalszych zgłoszeń. Panie Wójcie, 
Wysoka Rado. Ubiegły rok, to rok wielu przedsięwzięć, wielu rozpoczętych inwestycji tym niemniej  
w mojej ocenie brakuje tu rzeczy, o które praktycznie wnioskowałam przy każdym budżecie plan. Plan 
na pewne działania, koncepcja, która kończy się rozwiązaniem, która wyznacza cel i który wówczas 
realizujemy. Ta koncepcja to nie tylko oświata, rozmawialiśmy o drogach, rozmawialiśmy o oświetle-
niu, tj. koncepcja, plan to jest to, co znacznie uprości nam podejmowanie decyzji. Możemy przekazać 
mieszkańcom miarodajną decyzję i oni wówczas też będą wiedzieli z czym się zderzą, w jakim odstę-
pie czasu mogą liczyć na drogę, na oświetlenie. To wszystkim bardzo ułatwiłoby i działania i uważam, 
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że jeżeli realizujemy jakieś działania, no to niestety musimy wiedzieć co chcemy osiągnąć. Krótka 
dyskusja na ostatnich Komisja pokazuje że, pokazała nam, jak odczuwalny jest brak tego planu. Nie 
możemy zmieniać decyzji chociażby w dziedzinie oświaty co parę miesięcy czy corocznie, ponieważ 
wówczas tak naprawdę nigdy nie wiemy, co będzie zaproponowane w danej miejscowości, danej 
społeczności. Jeżeli ten plan będzie ściśle określony, wówczas wiemy, co chcemy zrealizować, co mo-
żemy przekazać mieszkańcom i w druga stronę na co mieszkańcy mogą liczyć. Ten plan dotyczy rów-
nież oszczędności. Co roku przy budżecie były uwagi prawda, związane z oszczędzaniem. Uwaga, że 
należy pomniejszyć wydatki bieżące, które nam rosną, które już w tym roku praktycznie są na wyso-
kości dochodów bieżących. Rozmowy, wnioski powinny być poparte koncepcją. Tej koncepcji nie 
mamy i szkoda, ponieważ w przyszłym roku możemy mieć ze względu na rosnące odsetki możemy 
mieć większe problemy. Taka koncepcja pozwoli na to, że nam, że będziemy wiedzieli prawda w da-
nym roku, jaką sumę zaoszczędzimy konkretną, realną sumę. Nie może to się opierać tylko i wyłącz-
nie na wniosku czy załóżmy uwagach Radnych bądź poszczególnych Komisji i brak koncepcji dla mnie 
powoduje, że pewne działania są tak troszeczkę, oczywiście pewne rzeczy zawsze ulegną zmianie, 
pewne rzeczy będziemy robić z marszu, gdzieś znajdziemy środki, znajdą się projekty, natomiast war-
to mieć konstrukcję działań i cel, który chcemy osiągnąć, tego mi w naszych budżetach brakuje. Dzię-
kuję. Nie mamy więcej zgłoszeń do dyskusji.  

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania 

Uchwała nr LIV/355/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie udziele-
nia Wójtowi Gminy Stare Miasto wotum zaufania. § 1. Po rozpatrzeniu i zakończeniu debaty nad ra-
portem o stanie Gminy postanawia się udzielić wotum zaufania Wójtowi Gminy Stare Miasto.  
§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   2 głosy 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 2 głosy. Uchwała wchodzi w życie wymaganą większo-
ścią głosów. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, 
Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymali się” radni: Lewandowski Waldemar, Turajska Halina. 

Uchwała otrzymała nr LIV/355/2022 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. i głosowanie nad 
                                                      absolutorium     
 
a) informacja Skarbnika Gminy o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r., 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Panią Skarbnik o przedstawienie informacji. 

Pani Jolanta Sobczak – Szanowni Państwo, Wysoka Rado. Sprawozdanie z wykonania budżetu 
gminy Stare Miasto za rok 2021 zostało przedstawione Państwu Zarządzeniem Wójta Gminy Stare 
Miasto z dnia 31 marca i sprawozdanie to zawierało wykonanie budżetu za 2021 rok, informację  
o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz informację o wykonaniu planu finansowe-
go instytucji kultury. Odnosząc się do głównych wydatków, dochodów i realizacji całego budżetu, to 
dochody zostały zrealizowane na poziomie 84.092.305,81 zł. co stanowiło 105,12% w stosunku do 
planu. Jeśli chodzi o wydatki, zostały one zrealizowane na poziomie 76.298.642,43 zł co stanowiło 
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93,59% w stosunku do planu i tak jak już Pan Wójt przedstawił w raporcie zamknęliśmy się nadwyżką 
w kwocie 7.793.663,38 zł, ale trzeba tutaj również dodać, że na nadwyżkę otrzymaliśmy tzw. znaczo-
ne pieniądze można tak powiedzieć 2.760.742,00 zł. Jest to uzupełnienie subwencji ogólnej na 
wsparcie finansowe w zakresie kanalizacji na terenie gminy, 1.500.000,00 zł z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnej na budowę kanalizacji w miejscowości Janowice, 800.000,00 zł na budowę stacji 
uzdatniania wody w Żdżarach. To już jest kwota 5.060.742,00 zł i również otrzymaliśmy 2.069.683,00 
zł na uzupełnienie subwencji ogólnej. Te dodatkowe dochody spowodowały, że nie doszło do emisji 
obligacji planowanej w roku 2021. Również sprawozdanie zawiera realizację zadań inwestycyjnych na 
kwotę 9.458.000,00 zł wydano 8.375.000,00 zł. co stanowiło 88,56% w stosunku do planu. Fundusz 
sołecki z planu 585.000,00 zł wykonano 564.000,00 zł. co stanowi 96,38% w stosunku do planu. Za-
dłużenie gminy na dzień 31 grudnia wynosi 19.667.000,00 zł i stanowi 23,39% w stosunku do planu. 
Dziękuję.    

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik.  

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy 
sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r., 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę o przedstawienie opinii Panią Skarbnik o przedstawienie 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykona-
nia budżetu Gminy za 2021 r. 

Pani Jolanta Sobczak odczytała Uchwałę Nr SO-5/0954/254/2022 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 maja 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedło-
żonym przez Wójta Gminy Stare Miasto sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 
2021 rok. Opinia jest pozytywna z uwagą wyrażoną w pkt I.6 uzasadnienia. 

 
Uchwała RIO stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik.  

c) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Przewodniczącego Komisji bądź osobę przez niego wyzna-
czoną o przedstawienie opinii. 

Pan Michał Kałużny – Szanowni Państwo. Uchwała nr 3/2022 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sta-
re Miasto z dnia 26 maja 2022 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 
Stare Miasto za rok. 2021. Działając na podstawie: art. 18 a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym, art. 270 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach publicz-
nych,  Komisja Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto uchwala, co następuje: § 1. Komisja Rewizyjna 
pozytywnie opiniuje wykonanie budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok i wnosi do Rady Gminy Sta-
re Miasto o udzielenie Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium za 2021 rok. § 2. Opinia Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok stanowi załącznik do niniejszej 
uchwały. § 3. Niezwłoczne przekazanie niniejszej uchwały Radzie Gminy Stare Miasto powierza się 
Przewodniczącemu Komisji. § 4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Przewodniczący Komisji - 
Michał Kałużny. Uzasadnienie do uchwały nr 3 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto z dnia 26 
maja 2022 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Stare Miasto. Komisja 
Rewizyjna Rady Gminy Stare Miasto na posiedzeniach w dniach 26 kwietnia 2022 roku i 17 maja 2022 
oraz 26 maja 2022 roku działając na podstawie art. 270 ust. 2 ustawy  dnia 27 sierpnia 2009 roku  
o finansach publicznych rozpatrzyła: sprawozdanie roczne z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto 
za 2021 rok wraz z opinią o tym sprawozdaniu Regionalnej Izby Obrachunkowej wyrażonej w uchwale 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 23 maja 2022 roku w spra-
wie wyrażenia opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Stare Miasto sprawozdania z wykonania 
budżetu za rok 2021 i sprawozdanie finansowe Gminy Stare Miasto za 2021 rok. Komisja Rewizyjna 
po rozpatrzeniu w/w dokumentów oraz przeprowadzonej kontroli, zapoznaniu się z wyjaśnieniami 
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Skarbnik Gminy Stare Miasto, kierowników wybranych referatów, dyrektorów oraz kierowników wy-
branych jednostek organizacyjnych Gminy Stare Miasto, pozytywnie oceniła wykonanie budżetu za 
2021 rok. W związku z powyższym Komisja na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 08 marca 1990 
roku o samorządzie gminnym wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Stare Miasto o udzielenie Wój-
towi Gminy Stare Miasto absolutorium za 2021 rok. Szczegółowe uzasadnienie Komisja Rewizyjna 
zawarła w opinii stanowiącej załącznik do niniejszej uchwały. Komisja Rewizyjna przyjęła wniosek  
w głosowaniu jawnym, w obecności 5 członków Komisji, jednogłośnie z załącznikiem, który stanowi 
uzasadnienie … 

Opinia Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r. stanowi załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu.  

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o opinii Komisji Rewizyjnej o sprawozdaniu 
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Przewodniczącego Pana Michała Kałużnego o przedsta-
wienie opinii. 

Pan Michał Kałużny – Odczytał Uchwałę Nr SO-5/0955/167/2022 Składu Orzekającego Regional-
nej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 7 czerwca 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o wniosku 
Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Stare Miasto w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy  
z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok. 

Uchwała RIO stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu.  

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 r.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Stare Miasto za 2021 rok. Proszę o zgłoszenia do dyskusji. Pan Przewodniczący Wejman.  

Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu oraz Rozwoju i Promocji Gminy także dokonała oceny 
wykonania budżetu za rok 2021. Padły tutaj dzisiaj już bardzo dużo cyfr do tych nie chcemy wracać. 
Chcielibyśmy zwrócić uwagę na pewne argumenty. Po pierwsze, budżet 2021 wykonanie, jest wyko-
naniem historycznym, dlatego że po raz pierwszy od iluś lat mamy nadwyżkę bilansową. Mamy także 
pozytywną dynamikę, jeżeli chodzi o dynamikę przychodów. W tak trudnym roku, jakim był rok covi-
dowy. Zakładając, że by to nie był rok covidowy, a był to normalnym rokiem, który miał też wpływ na 
dochody osób fizycznych, a także na dochody osób prawnych uważamy, że te wyniki jeszcze byłyby 
lepsze. Wyższe wyniki podatkowe o prawie 12% nie wynikają z tego, że my podnosiliśmy podatki, bo 
wręcz obniżyliśmy podatki od społeczeństwa i to jest kwota prawie około 3.000.000,00 zł, a wynika to 
także z rozwoju naszej gminy. Nadwyżka bilansowa plus wolne środki powodują, że sytuacja ekono-
miczna gminy jest sytuacją stabilną. Życzmy sobie takich wyników wykonania w następnym roku  
i w następnych latach. Mankamentem oczywiście są zawsze należności pomimo zmian prawnych 
system alimentacyjny nie jest jeszcze skuteczny i tutaj jak i w innych gminach mamy też swoje pro-
blemy. Komisja chciałaby przede wszystkim podkreślić dużą aktywność Pana Wójta, a także poszcze-
gólnych wydziałów w zakresie pozyskania środków zewnętrznych i to, że my mamy taką nadwyżkę  
i mamy środki na inwestycje, to nie wynika z tego, że ktoś nam z urzędu dał, tylko te środki zostały 
pozyskane. Pragniemy także zwrócić uwagę na jedną sprawę, na ogrom pracy, którą wykonał Pan 
Wójt, Zastępca Wójta, a także referaty w zakresie przygotowania inwestycji. Tyle dokumentów, które 
się tutaj, zostało opracowanych, które dokumenty pozyskano w zakresie planów, w zakresie opinii 
środowiskowych, w zakresie zaopatrzenia w wodę, prąd, gaz, ścieki, a także całą infrastrukturę zwią-
zaną z terenami inwestycyjnymi w Żdżarach, Krągoli, Janowicach, Barczygłowie i Modle, to był ogrom 
pracy wykonany przez tych pracowników. To były tony dokumentów. Są pierwsze efekty, dlatego że 
już są pewne zobowiązania przyszłych inwestorów, którzy zabezpieczą rozwój infrastruktury, wręcz 
pokryją nam pewne koszty związane z infrastrukturą drogową czy inną, która też będzie majątkiem 



Strona 15 z 27 
 

gminy. Życzmy sobie w następnych latach takich wyników. Ja w odróżnieniu tutaj, ja mam do siebie 
zaufanie i mam także zaufanie do Pana Wójta. Jako Komisja pozytywnie opiniujemy wykonanie bu-
dżetu za rok 2021. Dziękuję bardzo.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Nie mamy zgłoszeń do dyskusji. Dyskusję zamykam. 
Przystępujemy do głosowania uchwał. 

f) głosowanie nad uchwałami: 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz sprawozdania  
z wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za 2021 rok. 
 

Uchwała nr LIV/356/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie zatwier-
dzenia sprawozdania finansowego Gminy Stare Miasto oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gmi-
ny Stare Miasto za 2021 rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/356/2022 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

2) w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu 
Gminy Stare Miasto za rok 2021. 
 

Uchwała nr LIV/357/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie udziele-
nia Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Stare Miasto za rok 
2021. § 1. Udziela się Wójtowi Gminy Stare Miasto absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 
Stare Miasto za rok 2021. § 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Dziękuję.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/357/2022 i stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Gratuluję Panu Wójtowi uzyskania absolutorium, życzę dalszej, 
owocnej współpracy i wielu działań w przyszłości. Udzielam Panu głosu.  
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Pan Dariusz Puchała – Dziękuję bardzo. Drodzy Państwo, bardzo dziękuję za wotum zaufania  

i absolutorium. Chciałem tylko powiedzieć, że to jest nasza wspólna praca i myślę, że tych zadań  
będzie co raz więcej, co raz więcej będziemy pracować, ale tu ze swojej strony dziękuję Państwu, 
dziękuję współpracownikom, pracownikom i wszystkim zaangażowanym w to, żeby w naszej gminie 
żyło się lepiej. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. 15 minut przerwy. 
 

Przerwa: 11:43 – 12:06. 
 

Punkt 8 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare 
Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę o zreferowanie Panią Kierownik – Elżbietę Kaczmarek.  
 
Pani Elżbieta Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Proszę Państwa, projekt uchwały dotyczy nieru-

chomości położonej w obrębie Lisiec Mały, oznaczonej nr ewid. 96/28 o pow. 0,3253 ha, która sta-
nowi własność osoby fizycznej. Właściciel nieruchomości zwrócił się z wnioskiem o nieodpłatne prze-
kazanie na rzecz Gminy Stare Miasto wcześniej wymienionej działki z przeznaczeniem pod drogę. 
Obecnie przedmiotowa nieruchomość wykorzystywana jest jako dojazd do nieruchomości zabudo-
wanych, działek w trakcie budowy oraz przeznaczonych pod zabudowę. Komisja Rozwoju Obszarów 
Wiejskich oraz Ochrony Środowiska dokonała wizji na gruncie i zaopiniowała pozytywnie przedmio-
towy wniosek. W związku z powyższym przedłożono Państwu projekt niniejszej uchwały. Dziękuję 
bardzo.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 
do dyskusji.  
 

Pan Paweł Kwieciński – Pani Przewodnicząca, można prosić o głos? 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  
 

Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 
Radni, Ja chciałbym zapytać. Komisja Rolnictwa była tam na tej działce, może by coś więcej powie-
działa. Jak tam działka, w jaki sposób jest utwardzona? Czym jest utwardzona? Bo tak naprawdę my 
przejmujemy działkę, staniemy się właścicielem tej działki, drogi i będziemy musieli w to inwestować. 
Dziękuję.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Przewodniczący Stasiak. 
 
Pan Mirosław Stasiak – Szanowni Państwo, byliśmy z Komisją oraz z Panią Kaczmarek na wizyta-

cji tej działki i tak, działka jest zabudowana około w 80% i jest to droga utwardzona tłuczniem.  
W związku z tym, tak jak kiedyś żeśmy rozmawiali, skoro jest taka sytuacja, no to Komisja wyraża 
opinię pozytywną i prosi również Radę o zagłosowanie za przyjęciem tej drogi. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Czy ktoś z Pań, Panów Rad-

nych chciałby zabrać głos w dyskusji nad treścią uchwały? Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
Opinia Komisja Rolnictwa jest opinią pozytywną w tym zakresie. Zgodnie z zasadami, które wstecz 
zostały przyjęte w sprawie przyjęte w sprawie przejmowania przez gminę dróg. 
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Uchwała nr LIV/358/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie wyraże-
nia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości na rzecz Gminy Stare Miasto, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  13 głosów 
     „przeciw”               –    2 głosy 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 13 głosów, „przeciw” 2, „wstrzymują się” 0. Wymaganą większością głosów uchwała wchodzi  
w życie. Dziękuję.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Lewan-
dowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Turajska Halina, Wejman 
Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Przeciw głosowali radni: Kujawa Mirosław, Kwieciński Paweł. 

Uchwała otrzymała nr LIV/358/2022 i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zatwierdzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  
Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością z siedzibą w Koninie za 2021 rok, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią Kierownik Kusiak.  
 
Pani Magdalena Kusiak – Szanowni Państwo, Spółka Z o.o. Miejski Zakład Gospodarki Odpadami 

Komunalnymi zwróciła się do Gminy Stare Miasto – udziałowca spółki o zatwierdzenie wyników kon-
troli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej spółce za rok 2021 podnosząc, iż zarówno raport 
kontroli rekompensaty całkowitej jak również opinia zwyczajnego zgromadzenia wspólników i rady 
nadzorczej dają podstawę do podjęcia pozytywnej uchwały. Z raportu opracowanego przez biegłego 
rewidenta wynika, że wskaźnik ROA ustalony na poziomie 9% w 2021 roku nie został przekroczony  
i wyniósł 3,336%. Gmina Stare Miasto jako udziałowiec spółki MZGOK ma zawartą umowę wykonaw-
czą i obowiązek podjęcia uchwały w niniejszej sprawie wynika właśnie z zapisów tejże umowy.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, zamykam dyskusję.  
 
Uchwała nr LIV/359/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie zatwier-
dzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  Miejskiemu Zakładowi Gospo-
darki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za 2021 
rok. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
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Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/359/2022 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie udzielania i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie okre-
ślenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórych nauczycieli  
zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią Kierownik Fabisiak.  
 
Pani Jolanta Fabisiak – Dzień dobry Państwo. Wysoka Rado, w dniu 12 maja 2022 roku pojawiła 

się ustawa o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw w tym ustawy Karta 
Nauczyciela, w której to ustawie uzupełniono katalog nauczycieli specjalistów w przedszkolach i szko-
łach po nowe stanowisko, tj. nauczyciel pedagog specjalny. Z tego względu konieczne jest podjęcie 
uchwały w sprawie określenia obowiązkowego wymiaru godzin dla powołanego specjalisty, czyli pe-
dagoga specjalnego. Zgodnie z Karta Nauczyciela, która ustala maksimum, czyli wymiar pensum do 22 
godzin. W niniejszym projekcie taki wymiar pensum zaproponowano. Treścią tegoż, tejże uchwały 
jest również rozmiar zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla dyrektorów  
i wicedyrektorów placówek oświatowych w stosunku do uchylanej z 2016 roku uchwały ten wymiar 
nie ulega zmianie. Treść uchwały została podana opinii Związków Zawodowych i opinia jest pozytyw-
na, Związku Zawodowych Nauczycieli oczywiście.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LIV/360/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie udziela-
nia i rozmiaru zniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym 
powierzono stanowisko kierownicze oraz w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wy-
miaru godzin zajęć niektórych nauczycieli zatrudnionych w przedszkolach i szkołach prowadzonych 
przez Gminę Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/360/2022 i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany załącznika do uchwały nr LI/333/2022 Rady Gminy Stare Miasto  
z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2023, 



Strona 19 z 27 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią inspektor Monikę 
Pawłowską. 

 
Pani Monika Pawłowska – Dzień dobry. Szanowni Państwo, W celu uszczegółowienia zapisów 

dotyczących dokonywania zwrotu kosztów podróży służbowych w Gminnym Programie Profilaktyki 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Stare Miasto 
na lata 2022-2023 określoną w Dziale IX, punkt 6  treść: Ustala się możliwość członkom Gminnej Ko-
misji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych kosztów podróży za udział w szkoleniach podnoszą-
cych kwalifikacje w oparciu o obowiązujące przepisy w jednostkach sfery budżetowej Zastępuje się 
treścią: Członkom Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Starym Mieście przy-
sługuje zwrot kosztów podróży służbowych według maksymalnych stawek za 1 kilometr przebiegu 
pojazdu wskazanych w § 2 pkt 1 Rozporządzenia Ministra Infrastruktury z dnia 25 marca 2002 r.  
w sprawie warunków ustalania oraz sposobu dokonywania zwrotu kosztów używania do celów służ-
bowych samochodów osobowych, motocykli i motorowerów nie będących własnością pracodawcy. 
W związku z powyższym podjęcie niniejszej uchwały uznać należy za zasadne. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LIV/361/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie zmiany 
załącznika do uchwały nr LI/333/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie 
uchwalenia  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Prze-
ciwdziałania Narkomanii dla Gminy Stare Miasto na lata 2022-2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/361/2022 i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie umowy darowizny od 
Powiatu Konińskiego ruchomości w postaci urządzeń oświetlenia drogowego, zlokalizo-
wanych w ciągu drogi powiatowej nr 3251P w miejscowości Żychlin wykonanych w ra-
mach inwestycji drogowej pn. „Przebudowa drogi powiatowej nr 3251P w m. Żychlin”, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Pana Kierownika Majewskiego.  
 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam serdecznie. W dniu 30 maja 2022 roku do Urzędu 

Gminy w Starym Mieście wpłynęło pismo skierowane ze strony Zarządu Dróg Powiatowych z infor-
macją, iż w dniu 11 maja 2022 roku Rada Powiatu Konińskiego podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne przekazanie w formie umowy darowizny od Powiatu Konińskiego ruchomości  
w postaci urządzeń oświetlenia drogowego, zlokalizowanych w ciągu drogi powiatowej nr 3251  
w miejscowości Żychlin. Sieć oświetleniowa wykonana została w ramach inwestycji drogowej pn. 
Przebudowa drogi powiatowej nr 3251P w miejscowości Żychlin. Z informacji pozyskanych z Zarządu 
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Dróg Powiatowych wynika, iż wartość budowanej linii oświetlenia to 276.352,34 zł łącznie, a w skład 
tego oświetlenia czy linii oświetleniowej wchodzi 39 opraw oświetlenia ulicznego oraz duża ilość, bo 
18 opraw doświetlenia przejść dla pieszych w miejscowości Żychlin. Podjęcie uchwały umożliwi pod-
pisanie umowy porozumienia pomiędzy powiatem, a gminą i ostatecznie do doprowadzenia skutecz-
nego zmiany sprzedawcy, czyli na sprzedaż i dostarczenie energii elektrycznej dla wskazanego punktu 
PPS, z którego zasilane jest oświetlenie uliczne. Dziękuję serdecznie. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu kierownikowi. Otwieram dyskusję, proszę o zgło-
szenia do dyskusji. Nie ma zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LIV/362/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie wyraże-
nia zgody na nieodpłatne przejęcie w formie umowy darowizny od Powiatu Konińskiego ruchomości 
w postaci urządzeń oświetlenia drogowego, zlokalizowanych w ciągu drogi powiatowej nr 3251P  
w miejscowości Żychlin wykonanych w ramach inwestycji drogowej pn. „Przebudowa drogi powiato-
wej nr 3251P w m. Żychlin”. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/362/2022 i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie ustalenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stare Miasto na rok szkol-
ny 2022/2023, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią inspektor Kostańską.  
 
Pani Małgorzata Kostańska – Dzień dobry Państwu. Uzasadnienie do uchwały w sprawie ustale-

nia średniej ceny paliwa w Gminie Stare Miasto na rok szkolny 2022/2023. Zgodnie z art. 39a ust. 3 
ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe Rada Gminy określa w drodze uchwały średnią 
cenę jednostki paliwa  w gminie na każdy rok szkolny na potrzeby ustalenia zwrotu rodzicom, praw-
nym opiekunom kosztu przewozu uczniów niepełnosprawnych do placówek oświatowych. Średnie 
ceny paliwa, jednostek paliwa w Gminie Stare Miasto na dzień 21  czerwca, tj. na dzień sporządzenia 
projektu uchwały wynosiły: Benzyna bezołowiowa 95 – 7,95 zł za litr, Benzyna bezołowiowa 98 –  
8,66 zł za litr, Olej napędowy –  7,90 zł za litr.  Gaz LPG – 3,40 zł za litr. Dziękuję.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Państwa z powodów technicznych 15 minut przerwy.  
 

Przerwa: 12:22 – 12:30 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Otwieram dyskusję nad treścią uchwały w sprawie ustalenia 
średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Stare Miasto na rok szkolny 2022/2023. Proszę o zgłoszenia 
do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
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Uchwała nr LIV/363/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie ustalenia 
średniej ceny jednostki paliwa w gminie Stare Miasto na rok szkolny 2022/2023. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/363/2022 i stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie ustalenia wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego i stawki opłat za 
umieszczenie urządzeń w pasach drogowych dróg gminnych, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Pana inspektora Radosła-

wa Kaczmarka.  
 
Pan Radosław Kaczmarek – Dzień dobry Państwu. Podjęcie niniejszej uchwały ujednolici pier-

wotną uchwałę z 2004 roku, która już wielokrotnie była zmieniana, dlatego też przedstawiona Pań-
stwu uchwała zawiera aktualne opłaty i stawki wynikające z wprowadzonych wcześniejszych zmian. 
Niniejszą uchwałą również wprowadza się obniżenie stawki za urządzenia, zamieszczenie urządzeń  
w pasie drogowym dotyczących kanalizacji sanitarnej i wodociągowej z 40,00 zł na 20,00 zł. Dziękuję 
bardzo.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-
kusji. Nie ma zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LIV/364/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie ustalenia 
wysokości opłat za zajęcie pasa drogowego i stawki opłat za umieszczenie urządzeń w pasach drogo-
wych dróg gminnych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/364/2022 i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – To jest druk 475A. O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy  
– Panią Jolantę Sobczak.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały zakłada, że dochody budżetu na 2022 rok będą wynosiły 
71.808.998,15 zł. natomiast wydatki budżetu na 2022 rok będą w kwocie 82.664.380,28 zł. Na zwięk-
szenie dochodów w dziale 01043 infrastruktura wodociągowa wsi wpływają m.in. w tym przypadku 
akurat jest zmniejszenie, z uwagi na to, że planowany wpływ środków z tytułu realizacji przedsięwzię-
cia będzie w roku 2023, dlatego też przenosimy z dochodów na realizację tego przedsięwzięcia z wol-
nych środków. W dziale 75023 urzędy gminy zaplanowano zwiększenie dochodów z tytułu realizacji 
projektu grantowego Cyfrowa Gmina o kwotę 100.000,00 zł. W rozdziale 75016 dokonano zwiększe-
nia planu dochodów bieżących na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego o przyzna-
niu Gminie rekompensaty z tytułu dochodów utraconych przez gminę w 2018 roku, w związku ze 
zmianą zakresu o podatkowaniu elektrowni wiatrowych o kwotę 33.464,00 zł. W części oświatowej 
subwencje ogólne w rozdziale 75801 dokonano zwiększenia planu dochodów bieżących oraz korekty, 
którą otrzymaliśmy wczoraj z Ministerstwa Finansów o kwotę 427.654,00 zł. to zwiększenie wynosi 
7.506,00 zł w stosunku do otrzymanego wcześniej zawiadomienia. W rozdziale 75814 różne rozlicze-
nia finansowe, tutaj też jest planowane zwiększenie dochodów z tytułu środków z funduszy pomocy 
na dodatkowe zadania oświatowe, edukację dzieci z Ukrainy na okres od 1 maja do 31 maja o kwotę 
42.379,00 zł. W rozdziale 85213 składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osoby pobierające 
niektóre świadczenia z pomocy społecznej, tu jest wg zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego, 
zmniejszenie o 2.000,00 zł. W rozdziale 85214 zasiłki okresowe, celowe i pomoc w naturze oraz 
składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe. Zgodnie z zawiadomieniem Wojewody zwiększono  
o 10.000,00 zł. W rozdziale 85219 ośrodki pomocy społecznej, zgodnie z zawiadomieniem Wojewody 
Wielkopolskiego na wypłacenie wynagrodzenia za sprawowanie opieki oraz obsługę tego zadania, 
zwiększono o kwotę 900,00 zł. W rozdziale 85230 pomoc w zakresie dożywiania, jest to realizacja 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” i zgodnie z zawiadomieniem Woje-
wody zwiększono o kwotę 24.763,06 zł. W dziale 85513 rodzina, również według zawiadomienia  
Wojewody Wielkopolskiego dokonano zwiększenia na wypłatę niektórych świadczeń rodzinnych oraz 
zasiłek dla opiekuna na podstawie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze 
środków publicznych o kwotę 10.000,00 zł. W dziale 90005 ochrona powietrza atmosferycznego  
i klimatu dokonano zwiększenia planu dochodów z tytułu środków otrzymanych z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w ramach realizacji programu  
„Czyste powietrze” około tam 1.200,00 zł. W rozdziale 90095 dokonano zwiększenia planu dochodów 
z tytułu dofinansowania na budowę placu zabaw w Żychlinie o kwotę 148.229,00 zł. oraz realizację 
projektu z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej pn.: „Trzy żywioły – 
Gmina Stare Miasto upowszechnia wiedzę wśród mieszkańców i dotyczy to ochrony wody, powietrza 
i ziemi poprzez organizację konkursów i warsztatów na terenie Gminy Stare Miasto o kwotę 
17.496,00 zł. Dochody zostały zmniejszone po dokonanych zmianach o 1.172.914,94 zł. Jeżeli chodzi 
o wydatki, to w dziale 01043 infrastruktura wodociągowa tutaj dokonano zmiany nazwy zadania  
w załączniku nr 8. W dziale 71012 w zakresie geodezji dokonano zwiększenia na wniosek referatu  
o kwotę 30.000,00 zł. i jest to obręb Żdżary i Główiew. W rozdziale 75023 urzędy gmin, dokonano 
zwiększenia o 100.000,00 zł. na realizację projektu „Cyfrowa gmina” oraz zwiększenie funduszu po-
mocy o 1.590,00 zł. W rozdziale 75085 wspólna obsługa jednostek samorządu terytorialnego doko-
nano również zwiększenia wydatków z funduszu pomocy o kwotę 8.628,00 zł. W dziale 75412 ochot-
nicze straże pożarne, na wniosek sołectwa dokonano zmiany nazwy zadania poprzez dofinansowanie 
zakupu i montażu instalacji fotowoltaicznej na budynku remizy OSP w Starym Mieście. W dziale 
80101,80103,80104,80107,80149,80150 zostało dokonane zwiększenie na wynagrodzenia w związku 
z wprowadzoną podwyżką od 1 maja dla nauczycieli w kwocie 427.654,00 zł. W rozdziałach 
80101,80104 i 80146 dokonano zwiększenia funduszu pomocy o kwotę 32.161,00 zł. W Szkole Pod-
stawowej w rozdziale 80101 dokonano przeniesienia między zadaniami majątkowymi zmniejszając 
30.000,00 zł. na zadaniu w Żychlinie, a zwiększając „Przebudowa sal dydaktycznych w Szkole Podsta-
wowej w Żdżarach”. W rozdziale 85213 składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za osobę po-
bierające niektóre świadczenia z pomocy społecznej zmniejszono o 2.000,00 zł. W rozdziale 85214 
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zasiłki okresowe, tutaj zwiększono o 10.000,00 zł. W rozdziale 85216 zwiększono o 900,00 zł. W roz-
dziale 85230 pomoc w zakresie dożywiania, zwiększono o 24.763,06 zł. i w rozdziale 85513 rodzina, 
dokonano zwiększenia planu wydatków o kwotę 10.000,00 zł. W rozdziale 90005 ochrona powietrza 
atmosferycznego na realizację programu „Czyste powietrze” zwiększono o 1.200,00 zł. Również  
w rozdziale 90013 schroniska dla zwierząt, dokonano zwiększenia planu wydatków na opiekę nad 
bezdomnymi zwierzętami o kwotę 60.000,00 zł. W rozdziale 90095 pozostała działalność, dokonano 
zwiększenia wydatków majątkowych na przebudowę placów w miejscowości Żychlin o kwotę 
148.229,00 zł. jak i również realizację projektu „Trzy żywioły” o kwotę 17.496,00 zł. W rozdziale 
92105 pozostałe zadania w zakresie kultury na wniosek sołectwa Rumin dokonano zmiany i przenie-
sienia między rozdziałami. Po dokonanych zmianach planowane wydatki zwiększą się o kwotę 
814.085,06 zł. Różnica między dochodami, a wydatkami zostanie pokryta z wolnych środków zapla-
nowanych po stronie przychodów. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie ma zgłoszeń. Proszę Komisję Budżetu o opinię w sprawie zmiany uchwały budżeto-
wej na rok 2022.  

 
Pan Lesław Wejman – Komisja Budżetu po przedyskutowaniu na wspólnym posiedzeniu wszyst-

kich Komisji, pozytywnie opiniuje w budżecie na rok 2022. Dziękuję.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu. Zamykam dyskusję.  

 
Uchwała nr LIV/365/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/365/2022 i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak o przedstawienie 
uzasadnienia do uchwały.  
 

Pani Jolanta Sobczak – Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej za-
kłada w załączniku nr 1 dokonane zwiększenia dochodów i wydatków, które wynikają ze zmiany 
uchwały budżetowej przed chwilą podjętej. Dlatego też jest tam załączniku nr 1 druk A, natomiast  
w załączniku nr 2 w wykazie przedsięwzięć realizowanych i planowanych do wykonania jest zaplano-
wana budowa oczyszczalni, rozbudowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Modła Królewska Etap 
2. W związku ze złożonymi ofertami i ogłoszeniem przetargu zachodzi konieczność zmiany Wielolet-
niej Prognozy Finansowej, aby móc dokonać tego rozstrzygnięcia jak i również podpisać w następ-
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stwie umowę. W związku z tym, że zadanie jest dofinansowywane z Rządowego Funduszu „Polski 
Ład”. Środki, które należałoby dokonać zwiększenia w roku 2023, tj. 250.000,00 zł. i w roku 2024 
również 250.000,00 zł i jedna kolejna zmiana również dotyczy tego, że zmienia się deficyt poprzez 
zmianę uchwały budżetowej o tą kwotę 1.987.000,00 zł. w związku z tym w tym zakresie również 
została zmieniona Wieloletnia Prognoza Finansowa. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 
Uchwała nr LIV/366/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku zmieniająca uchwałę 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-2036. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie.   
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/366/2022 i stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie emisji obligacji komunalnych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy  - O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak. 

Pani Jolanta Sobczak  - Emisja obligacji została zaplanowana już na początku roku w kwocie 
7.400.000,00 zł. Biorąc pod uwagę fakt, że wysokość oprocentowania jak i wysokość marży będzie 
dopiero znana nam po rozstrzygnięciu przetargu lub zapytania, dlatego też emisja samych obligacji 
planowana jest w 4 ratach. Od roku serii A, B, C i D w łącznej kwocie 7.400.000,00 zł. Natomiast samo 
podjęcie uchwały, to jest dopiero początek rozpoczęcia procedury z uwagi na to, że należy wystąpić 
do Regionalnej Izby Obrachunkowej o wydanie opinii w tym zakresie i samo rozstrzygnięcie i wzięcie 
środków emisyjnych dopiero powoduje powstanie kosztów po stronie gminy. Wysokość oprocento-
wania, która teraz jest pozwoli nam również analizować budżet w tym zakresie jak będą realizowane 
dochody, czyli jeżeli się okaże, że będzie trzeba wziąć całą kwotę, no to ją weźmiemy, natomiast w 
sytuacji, gdy są transze można z którejś transzy zrezygnować,  w zależności od tego, jakie będą środki 
na rachunku bankowym, a tylko, dlatego mówię o tym, że nie wiemy tak do końca jak się sytuacja 
ułoży finansowo, bo mamy też planowane wpływy z opłaty planistycznej, mamy też trochę wolnych 
środków, ale sytuacja tak się po prostu zmienia, jeśli chodzi o wpływy i uchwały związane  
z otrzymywanymi dochodami budżetu gminy, to nie do końca zależy to od gminy, dlatego też dzisiej-
sza uchwała pozwala na rozpoczęcie procedury, natomiast sama jej wysokość wzięcia i wpływ na 
rachunek bankowy jest dopiero w momencie, kiedy te środki wpłyną, ale na każdą kwotę, za każdym 
razem dajemy dyspozycję, żeby takie środki na rachunek bankowy wpłynęły, dlatego też no jakby 
chcę uspokoić Państwa, że ta emisja jest planowana, ale nie musi być w takiej wysokości. Dziękuję.    

 
Przewodnicząca Rady Gminy  - Dziękuję Pani Skarbnik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
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Uchwała nr LIV/367/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie emisji 
obligacji komunalnych.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwała wchodzi w życie jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/367/2022 i stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Proszę Państwa, przy uchwale w sprawie zatwierdzenia wyników 

kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej Miejskiemu Zakładowi Gospodarki Odpadami 
Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za rok 2022 zwrócono 
uwagę, że odczytałam za rok 2021 odczytałam za rok 2022, dlatego też przeprowadzimy reasumpcję 
głosowania nad tym projektem uchwały.  

 
Uchwała nr LIV/359/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 30 czerwca 2022 roku w sprawie zatwier-
dzenia wyników kontroli kwot rekompensaty całkowitej wypłaconej  Miejskiemu Zakładowi Gospo-
darki Odpadami Komunalnymi Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Koninie za rok 
2021.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  15 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 15 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Za pomyłkę Państwa przepraszam. 
 

Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa 
Mirosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodor-
czyk Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zając Andrzej, Zimny Zdzisław, Zioła 
Tymon. 

Uchwała otrzymała nr LIV/359/2022 i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Wszystkie uchwały, które były dzisiaj procedowane były omówio-
ne na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 28 czerwca 2022 roku.  
 

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświa-
towych. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę o przedstawienie tej informacji Panią kierownik – 
Jolantę Fabisiak.  
 



Strona 26 z 27 
 

Pani Jolanta Fabisiak – Wysoka Rado, jak co roku w wakacje będą odbywać się w każdej ze szkół 
remonty bieżące, drobne, które to dyrektorzy zaplanowali w swoich budżetach, w większości będą 
wykonywane przy pomocy pracownika, pracowników zatrudnionych w szkole lub z pomocą pracow-
ników ZGK w Żychlinie. Co do większych zadań, planowane są remonty dachów w dwóch szkołach, tj. 
Szkoła Podstawowa w Barczygłowie i Szkoła Podstawowa w Żychlinie. Również będą 3 zadania inwe-
stycyjne, w Szkole Podstawowej w Starym Mieście zakończone zadanie – wymiana instalacji elek-
trycznej, w Szkole Podstawowej w Żdżarach również dokończenie zadania rozpoczętego w ubiegłym 
roku – zmiana zagospodarowania działki przy Szkole Podstawowej w Żdżarach i nowe zadanie, czyli 
przebudowa sal dydaktycznych w Szkole Podstawowej w Żdżarach w tym wymiana stolarki okiennej  
(12 okien) i kompleksowy remont 4 sal dydaktycznych, wykonawcą będzie Zakład Gospodarki Komu-
nalnej w Żychlinie.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo Pani kierownik.  
 
Informacja o harmonogramie prac remontowych w placówkach oświatowych i stanowi załącznik  
nr 24 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 10 porządku obrad – Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci  
i młodzieży. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O jej przedstawienie proszę Panią inspektor – Monikę Pawłowską.  
 

Pani Monika Pawłowska – Proszę Państwa, w tym roku dzieci skorzystają z wypoczynku: w obo-
zie szkoleniowo-sportowym organizowanym przez UKS Powa, to będzie w miejscu Pobierowie, na 
obozie sportowym organizowanym przez Polską Konfederację Jiu – Jitsu również w Pobierowie.  
W Pobierowie również odbędzie się obóz harcerski organizowany przez ZHP Chorągiew Wielkopolska, 
odbędą się również kolonie w Jarosławcu, gdzie 6 dzieci z Gminy Stare Miasto skorzysta z tego wypo-
czynku. Będą również półkolonie w dwóch terminach w Bibliotece, w naszej gminnej Bibliotece.  
Odbędą się również półkolonie w Żychlinie, w Modle Królewskiej i w Barczygłowie. Z Akcji Letniej 
skorzysta 170 z terenu Gminy Stare Miasto. Dziękuję bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani inspektor.  

  
Informacja o przygotowaniu Gminy do letniego wypoczynku dzieci i młodzieży stanowi załącznik  
nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

Punkt 11 porządku obrad – Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Komisja Rewizyjna i Komisja Budżetu w danych punktach porząd-
ku obrad już przedstawiła swoją informację. Udzielam głosu Przewodniczącemu Komisji Edukacji – 
Panu Tymonowi Ziole. 

 
Pan Tymon Zioła – Informacja o pracy komisji w okresie międzysesyjnym. 12 czerwca 2022 roku 

udział w 24. letniej wielkopolskiej spartakiadzie ludowych zespołów sportowych mieszkańców wsi  
o puchar Marszałka Województwa Wielkopolskiego w Żerkowie, no były jak co roku finały powiatów, 
na 13 powiatów powiat koniński zajął 2. miejsce. Jak co roku chyba już tradycyjnie z naszej gminy  
w finałach brał udział Pan Mirosław Sawicki oraz ja. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Przewodniczącemu.  

 

Punkt 12 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby zabrać głos w tym punk-
cie porządku obrad? O głos prosił Radny Powiatu Pan Ryszard Nawrocki.  

 
Pan Ryszard Nawrocki – Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni, powiem kilka zdań. Po 

pierwsze, chciałbym również pogratulować udzielonego wotum zaufania koledze Wójtowi jak rów-
nież absolutorium z wykonania budżetu 2021. Podziękowania składam dla całego kierownictwa, Pani 
Skarbnik, również wszystkim pracownikom Urzędu Gminy w Starym Mieście. W dniu wczorajszym 
mieliśmy również Sesję Rady Powiatu, gdzie Starosta również uzyskał absolutorium. Jeśli chodzi tutaj, 
może jedno zdanie o raport o stanie gminy. Chciałbym tylko podkreślić, o którym mówił również ko-
lega Wójt dużym zadaniu uporządkowanie gospodarki wodnościekowej, wartość zadania to jest kil-
kadziesiąt milionów złotych dla 4 gmin i tutaj ogromny ciężar wziął na siebie Zakład Usług Wodnych, 
który finansował, który zaciągał kredyty, który również uzyskał pożyczkę z Wojewódzkiego Funduszu 
aby to zadanie na prośbę gmin: Starego Miasta, Rzgowa, Krzymowa i Goliny zrealizować. To zadanie 
już jest realizowane, w tej chwili trwa rozliczenie i również Zakład Usług Wodnych jest odpowiedzial-
ny za całkowitą realizację i zakończenie i rozliczenie tego projektu, tj. również kilkadziesiąt kilome-
trów całej sieci kanalizacji sanitarnej plus jeszcze oczyszczalnie. Chcę powiedzieć, że jesteśmy jako 
powiat w tej chwili sytuacji takiej, gdzie będzie wyłaniany dyrektor, nowy dyrektor Zarządu Dróg Po-
wiatowych, który przestał pełnić już obowiązki. Na dzień dzisiejszy staramy się wspólnie tutaj z Pań-
stwem i z mieszkańcami Starego Miasta reagować na bieżące interwencje związane z bieżącym 
utrzymaniem, chodzi o drogi, tereny zielone itd. Na razie udaje nam się to tutaj wspólnie z pracowni-
kami Urzędu i Zarządu Powiatu reagować. Nie zawsze na czas, ale uważam, że te prace są w miarę 
sukcesywnie podejmowane. Jeszcze jedna rzecz, przekazaliśmy jako Związek Międzygminny Wodo-
ciągów i Kanalizacji sprzedaliśmy grunt pod budowę schroniska dla zwierząt. Takie schronisko dla 
zwierząt będzie budowane przez firmę prywatną i tutaj muszę Państwu powiedzieć, że taki był waru-
nek sprzedaży gruntu i takie schronisko prawdopodobnie powstanie dla wielu gmin tutaj subregionu 
konińskiego. Tyle z mojej strony, jeszcze jedna może rzecz. W najbliższym czasie będzie ogłoszony 
przetarg na modernizację skrzyżowania ulicy Rumińskiej, Szkolnej. Kończy się tam proces podziałów 
nieruchomości. Tu kolega Wójt wie o co chodzi, myśmy rozmawiali jeszcze w dniu wczorajszym na 
sesji powiatu, ale to zadanie będzie w tym roku zrealizowane tak, jak jest ujęte w budżecie. Dziękuję 
bardzo.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Radnemu. Pan Radny Kwieciński prosi o głos. 
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję Pani Przewodnicząca. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni, ja korzystając z obecności Pana Radnego Nawrockiego chciałem serdecznie podziękować za 
pomoc, właściwie za powstania, zainstalowania lustra drogowego w miejscowości Lisiec Wielki na  
ul. Rubinowej, tj. na wysokości wyjazdu ze strażnicy. Było to miejsce szczególnie niebezpieczne, dziś 
ten problem jest rozwiązany. Panie Radny, serdecznie dziękujemy.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Pań, Panów Sołtysów w tym punkcie porządku obrad 
chciałby zabrać głos? Nie ma zgłoszeń.  
 

Punkt 13 porządku obrad – Zakończenie obrad LIV Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam obrady LIV sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji.  

 
LIV sesja zakończyła się o godz. 12:59. 
 

    Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

             /-/ Mateusz Staciwa                 /-/ Halina Turajska 

 


